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Ljudska oblast v Jugoslaviji 
je prav tista oblast, s pomočjo 
katere se delovni ljudje naše 
dežele uspešno bore proti 
ostankom kapitalističnih ele
mentov in za zgraditev socia

listične družbe. 

Ta oblast je sposobna orga
nizirati izgraditev socia
lizma in je najprikladnejša, 
da v borbi za uresničenje so-
cializma združi najširše 
množice delovnega ljudstva. 

Leto I. Jesenice dne 14. avgusta 1948 Stev. 21 

Maršal Tito je prejšnji teden 
obiskal Kropo 

Klasični železarski in partizanski kraj Kropo je 
prejšnjo sredo prvikrat obiskal maršal Tito, kar 
je vzbudilo med Kroparji izredno veselje in nav
dušenje. 

Priljubljeni maršal je z zanimanjem ogledoval 
trg in obrate Plamena ter se prav po domače raz-
govarjal z delavci, mladino in upokojenci. Po
sebno so ga zanimali uspehi kovinarske šole in je 
-strokovnjasko ogledoval kovinske izdelke, zlasti 
precizna merila, ki so bila v Jugoslaviji prvič iz
delana na industrijski način. 

Pred slovesom je tovariš direktor v imenu de
lavstva prosil maršala, da bi spregovoril nekaj 
besed, kateri želji se je maršal Tito odzval in med 
•drugim rekel: 

Zelo sem zadovoljen, da sem spoznal vaše želje. 
Nekateri zahtevajo več kruha, kakor je to na pri
mer dejala tukaj neka stara žena, a drugi — pri 
tem je pokazal na starega upokojenca in sousta
novitelja kovinarske zadruge Plamen tov. Valen
tina Šolarja — zahteva več strojev. Vse to nam je 
potrebno. Razumljivo je, da je na prvem mestu 
kruh, kajti ljudje morajo jesti, da lahko delajo. 
A l i , vi veste, da smo zadnja leta imeli veliko te
žav, da smo proti svoji volji morali izvažati go
tove potrebščine, tudi žito, Če smo hoteli dobiti 
nujno potrebne stroje. Toda obljubljam vam, da 
letos ne bomo jedli samo koruznega kruha, temveč 
tudi pšenicni. Zemlja je rodila bolje kakor lani, a 
naši delovni ljudje, delavci, mladinci in vsi naši 
delovni državljani so izdelali v preteklem in le
tošnjem letu že mnoge predmete, ki jih je morala 
doslej naša država uvažati. Bo pa kmalu ko ne 
bomo nič več izvažali, razen to, kar bomo imeli 
preveč. Naš končni cilj je, da bo imel vsak to, 
kar potrebuje. 

Zelo ugodno me je presenetilo dejstvo, da imate 
v vašem kraju podjetje, ki je tako važno za našo 
državo, za naš petletni plan in želim, da se vaše 
podjetje razširi. Zelo ugodno sem presenečen, ko 
vidim, da je pri vas toliko mladine in da tako 
skrbite za kadre in da imate tudi počitniško gim
nazijo. Stari naj uče mlade, kajti strokovni kader 
je naši državi zelo potreben. Učite se, tovariši in 
tovarišice, učite se marljivo. To bo koristilo vam, 
vsemu našemu ljudstvu in vsej naši državi. 

Maršal Tito se je zadržal med Kroparji dobro 
uro. Prebivalci so njegov govor spremljali z dolgo
trajnim vzklikanjem novi Jugoslaviji, Komunisti
čni partiji, Centralnemu komiteju in tovarišu Titu. 

O D K U P B E L I H ŽIT 
V ponedeljek, 16. avgusta se bo v jeseniškem 

okraju pričel odkup belih žit. Kmetovalci, ki mo
rajo zadostiti obveznemu odkupu, naj se še pred 
oddajo informirajo pri pristojnem krajevnem 
ljudskem odboru, kdaj in kje bodo oddali žito. 

Mali kmetje pa, ki niso zavezani obvezni od
daji, imajo možnost, da še 10' dni po roku, to je 
do 26. avgusta lahko kontrahirajo viške svojih 
pridelkov. 

V nedel|p dopoldne so se zbrali v Titovem domu 
na Jesenicah delegati okrajne partijske konference 
in mnogi aktivisti Partije. Kljub najlepšemu son
čnemu vremenu so se delegati odzvali skoraj pol-
noštevilno in s "tem dokazali visoko*partijsko di
sciplino. 

Prvi je govoril tov. Dolinšek Tone, član C K 
KPS in delegat jeseniškega okraja na V. kongresu 
K P J . V zgoščenih stavkih je razložil sklepe kon
gresa in opozoril na naloge, ki stojijo pred partij
skim članstvom. Te naloge bomo mogli izvesti le 
tedaj, če bomo temeljito preštudirali vse referate 
in poročila, ki so jih podali našii vodilni partijski 
funkcionarji na kongresu. Ob zaključku njegovega 
govora so prisotni navdušeno ploskali in s tem da
jali duška notranjemu razpoloženju k pravilnim, 
izvajanjem govornika. 

Ljudsko fronto je treba nadalje raz
vijati in krepiti, da bo mogla 

izpolnjevati svoje osnovne naloge 

Nato je tov. Volje Ignac, sekretar okrajnega ko
miteja v izčrpnem referatu analiziral dosedanje 
delo osnovnih partijskih organizacij, ugotovil do
bre in slabe strani posameznih krajev in nakazal 
nove naloge, ki v zvezi z delom in sklepi V. kon
gresa K P J stojijo pred člani Partije jeseniškega 
okraja. Iz obširnega referata povzamemo nasled
nje: 

O IDEOLOŠKI VZGOJI ČLANOV K P 

Vse napake in pomanjkljivosti izvirajo v glav
nem zaradi nizke ideološke ravni članov Partije. 
Z izpolnjevanjem sklepov in sprejetih obveznosti 
posameznikov in organizacij ne moremo biti po
vsem zadovoljni. 

Druga slabost v naših partijskih organizacijah 
je njena sektaška ožina pri sprejemanju novih čla
nov, zlasti Skojevcev, industrijskih delavcev in 
delovnih kmetov. Tak nepravilen odnos do članov 
Skoja je imela predvsem celica Boh. Bela, ki je 
trdila, dai tam ni Skojevcev, ki bi bili vredni spre
jema v Partijo. T i tovariši pa niso videli 20 Sko
jevcev, ki gradijo zadružni dom, niso znali oce
niti njihovega dela med vojno in po vojni. Enako 
sektaško so pokazale nekatere celice tudi pri spre
jemanju delavcev (udarnikov, novatorjev itd) ter 
delovnih kmetov. 

• Naše osnovne. partijske organizacije ne posve
čajo dovolj pažnje študiju. Ko smo pričeli z indi
vidualnim študijem, so nekatere celice, predvsem 
na vasi prenehale s študijem. V železarni sploh 
še niso uspeli organizirati rednega študija članov 
Partije. 

ČLANI PARTIJE MORAJO NUDITI 
VSO POMOČ ODBOROM OF 

Da bo vse partijsko članstvo podrobno sezna
njeno z materialom V. kongresa KPJ , je okrajni 
komitet zagotovil potrebno število brošur z refe
rati kongresa, da se bodo mogle najširše ljudske 
množice preko partijskih organizacij seznaniti s 
politično linijo K P J . Zaradi tega je tretga; utrjevati 
Osvobodilno fronto, jo razširjevati in dvigati po
litično zavest njenih Članov. Ugotovljeno je nam
reč, da je veliko števijg uslužbencev po ustanovah 
in delavcev v tovarnah, ki niso člani OF. Naloga 
Partije je, da pomaga odborom OF pri njihovem 
delu. 

V vseh akcijah se kaže aktivnost odnosno ne
aktivnost članov Partije. Brez individualnega dela 
ni uspeha. Pomen individualnega dela med ljudmi 
je pokazal Teden gozdarstva, ko se je ogromno 
število članstva OF odzvalo udarniškemu delu. 
Isto sliko pokaže vpis ljudskega posojila. Vzgledni 
primeri Kamna gorica, Bled, bohinjski kot in še 
nekateri so uspehi individualnega dela. Tudi pri 
gradnjah zadružnih domov se vidi delo partijskega 
članstva.. Partijci v Mošnjah niso znali v pravem 
času razkrinkati premožnega kmeta, ki je zaviral 
gradnjo zadružnega doma, nasprotno pa imamo 
lep primer na Srednji Dobravi, kjer so pričeli 
graditi izven plana in vse kaže, da bodo dom 
otvorili med prvimi. Vse navedeno priča, da tam, 
kjer je partijsko članstvo sprejelo gradnjo zadruž
nega doma kot svojo osnovno nalogo, tam dom 
stoji ali poganja iz zemlje, drugje pa so brez 
njega, ali pa se še vedno ukvarjajo s kopanjem 
temeljev. 

PARTIJA MORA UTRJEVATI LJUDSKO 
OBLAST 

Naslednja naloga, ki jo postavlja pred nas V . 
kongres KPJ , je utrjevanje naše ljudske oblasti. 
Po osvoboditvi si Komunistična partija tudi v niž
jih organih ljudske oblasti vse bolj utrjuje vodil
no vlogo in sicer z izpopolnjevanjem odborov z de
lavci, malimi in srednjimi kmeti. Lahko pa re-

-čemo, da imamo pri nas dve vrsti odborov. Prvi 
izvršujejo dovolj dobro dnevne naloge za izgrad
njo socializma, drugi pa ne. Najslabši so Gozd, 
Ljubno, Podnart, Ribno in še nekateri. Toda tudi 
v teh odborih ima Partija možnost izvajati partij
sko linijo. Na svojih ceHčnih sestankih sicer stalno 
kritizirajo posamezne škodljive člane ljudskega 
odbora, ničesar pa ne ukrenejo, da bi se stanje 
zboljšalo v korist ljudstva. Bojijo se zamere prt 
tem ali onem mogotcu zaradi »ljubega miru". 
Jasno je, da taka politika škoduje razrednim in
teresom borbe za izgradnjo socializma in kompro
mitira Partijo pri siromašnih slojih na vasi in 
pri delavcih. 

(Nadaljevanje na drugi strani) 

OKRAJNI PARTIJSKI SESTANEK N A JESENICAH 

Komunisti jeseniškega okraja so pričeli 
z izvajanjem nalog V. kongresa K P J 
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Okrajni partijski sestanek 
(Nadaljevanje s prve strani) 

ZBORI VOLIVCEV — 
K R A J M A S O V N E K O N T R O L E 

Zbori volivcev so močno orožje proti vsem, ki 
na ta ali oni način zavirajo izvrševanje nalog, ki 
jih ljudska oblast postavlja pred posamezne člane 
ljudskih odborov. Opaža pa se, da člani Partije 
ne izkoriščajo dovolj zborov volivcev za borbo 
proti špekulantom in ne navajajo množic na ma
sovno kontrolo, ki se mora izražati na zboru vo
livcev. To daje potuho. brezvestnim izkoriščeval
cem, da vodijo protiljudsko politiko v odborih. 
Partija si mora zagotoviti vodilno vlogo pri izva
janju gospodarskih ukrepov na terenu. 

K M E T I J S K E M U GOSPODARSTVU — 
VEČ POZORNOSTI 

Kmetijskemu gospodarstvu posvečajo naše par
tijske organizacije premalo pažnje. Naš kmet mora 
postati napreden, borec za večji hektarski donos, 
za napreden način obdelave zemlje sploh. Pri nas 
imamo kmetijske zadruge in nekatere dobro po
slujejo. Razvijajo ,pa se več ali manj brez pomoči 
partijskih organizacij, ki se ne zavedajo, da je za
druga prva socialistična oblika gospodarskega in 
kulturnopolitičnega življenja naše vasi. Zadruge 
morajo vzgajati naše kmete, zato je v odbore po
staviti res najbolj predane Člane Partij e> ki bodo 
s svojim vzgledom nenehno pomagali kmetu za 
boljšo poljedelsko proizvodnjo. 

K O M U N A L N A PODJETJA J E T R E B A OČISTITI 
PROTILJUDSKIH E L E M E N T O V 

Na polju komunalnega gospodarstva beležimo 
lepe uspehe. Leta 1945 ni bilo v jeseniškem okraju 
nobenega komunalnega podjetja, sedaj jih imamo 
že preko 130, ki v glavnem dosegajo plan proiz
vodnje. Ce pa pogledamo v organizacijo dela teh 
pidjetij, pa vidimo, da partijske organizacije zda-
leka niso storile tega, kar bi morale in kar bi 
lahko. Naša podjetja delajo s preveliko režijo. Od
nos nekaterih delavcev, zlasti vodilnih ljudi v teh 
podjetjih do ljudske imovine, je mnogokje v od
kritem nasprotju s socialističnim gospodarstvom. 
Primerov malverzacij, špekulacij in drugih sabo
taž je v samem razvoju komunalnega gospodar
stva vedno več. Težko odgovornost pred Partijo in 
pred širokimi ljudskimi množicami z Jesenic nosi 
partijska organizacija mestnih podjetij M L O Je
senice, ker je kljub opozorilom okrajnega komi
teja dopuščala, da so vodili podjetje ljudje, kateri 
se bodo morali zaradi poneverb in špekulacij za
govarjati pred ljudskim sodiščem. Za zboljšanje 
komunalnega gospodarstva morajo vse partijske 
-organizacije resno pristopiti k čiščenju vodilnega 
aparata, k množični kontroli od spodaj navzgor, h 
krepitvi sinaikalnih organizacij v teh podjetjih in 
končno k zniževanju režijskih stroškov z zniža
njem polne lastne cene. 

Po obeh referatih se je razvila! daljša razprava. 
Tov. Prešern Martin je med drugim dejal, da je 
pri prostovoljnih delih videti več žensk kot moš
kih. Še bolj sramotno pa je to, da razne malome
ščanske gospe pošiljajo na udarniška dela svoje 
služkinje in jih tudi na ta način izkoriščajo. 

Tov. Mandeljc Lovro je govoril o znižanju polne 
lastne cene v železarni. Nezgrajeni partijci so na
sedli parolam nasprotnikov, zavedni člani Partije 
pa so bili prvi, ki so zahtevali, da se znižanje 
polne lastne cene ne sme izvesti na račun zasluž
ka delavcev. 

Tov. Dijak je poudarjal enotnost Partije, ki je 
razbila vse nade reakcije in ponovil besede mar
šala Tita, k i je dejal, da taka enotna organizacija 
lahko premaga vse težave in udarce, ki bi prišli 
nanjo. 

Tov. Brun Viktor je govoril o študiju partijske 
literature in še povedal, da je premalo članov na
ročenih na partijsko glasilo »Delavska pravica". 

Tovariš Gregori Ivan je govoril o nalogah, k i jih 
petletni plan nalaga zadružništvu. Treba je poma
gati vasem Koprivnik-Gorjuše ter Gozdu, da si 
ustanovijo zadruge. Ljudje na vasi bodo morali 
skupno reševati probleme, dolžnost Partije pa je, 

»mjjš-.pomaga dvigu- zadružništva s tem, da v zadruž
ne odbore pridejo res predani in požrtvovalni lju
dje, j H 
M^razpravo je posegla še dolga vrsta tovarišev, 
ki so vsi izražali željo, da se v referatih nakazane 
napake in pomanjkljivosti čimprej odpravijo. 
Vzporedno z odstranjevanjem napak in ž izvrše
vanjem postavljenih nalog, se bo dnevno dvigal 

SLIKE O S O D O B N I H L J U D E H 
Z G R A D B A D E L A V N I C E METALURŠKE 
INDUSTRIJSKE ŠOLE N A JESENICAH 

JE D O S E G L A SVOJ V R H 
Z delom pridnih rok in z dvigom novih 
strokovnih kadrov bomo zgradili močno 
socialistično državo — domovino zadovolj
nih in srečnih ljudi. 

V jeseni leta 1947 so začeli graditi poslopje nove 
metalurške industrijske šole na Jesenicah. Vsa pri
pravljalna dela je izvršilo tehnično osobje meta
lurške industrijske šole in gradbenega oddelka 
železarne. Načrte za to mogočno stavbo je napravil 
ing. arh. Navinšek iz Ljubljane, gradbena dela pa 
izvršuje podjetje Gradis Jesenice. Dela na stavbi 
kljub pomanjkanju strokovne delovne sile in kljub 
raznim težavam naglo napredujejo. 

Proračun stavbe z vso opremo je predviden, na 
50,000.000 din, in bo to največja šola te vrste na 

Gradnja delavnice Metalurške industrijske Šole 
na Jesenicah (Pogled z zapadne strani) 

Balkanu. Pri izkopu temeljev so krepko pomagali 
učenci metalurške industrijske šole in delavci že
lezarne. Opravljenih je bilo več tisoč prostovoljnih 
delovnih ur. 

Pred dnevi je zgradba delavnice dosegla svoj 
vrh. Mogočna! stavba je' vidna iznad okoliških 
streh daleč iz gornjesavske doline. Metalurška in
dustrijska šola bo poleg nove jeseniške bolnišnice 
najbolj impozantna stavba v železarskem revirju. 
Šola bo imela velike in svetle učilnice ter inter
nat za izven jeseniške učence. V internatu bo .300 
postelj za učence, upravo in strokovno osobje; za 
prav toliko oseb bo prostora v jedilnici. Poslopje 
bo imelo moderne higienske naprave s kopalni
cami in prhami; Ob poslopju bo tudi igrišče z 
vsemi potrebnimi športnimi napravami. 

Metalurško industrijsko šolo gradijo nasproti 
železarne, severno od glavne ceste in bo z žele
zarno tvorila skoraj strnjeno celoto. Površina 
vssega prostora tvori kvadrat v izmeri 22.500m2. 

življenjski standard delovnega ljudstva, tako glede 
prehrane, preskrbe, stanovanj itd. 

Ob zaključku so delegati sprejeli več sklepov, s 
katerimi se obvezujejo, da bodo povečali zanima
nje za študij, nudili vso pomoč množičnim orga
nizacijam in ljudskim odborom ter s konkretnimi 
dejanji dokazali, da so in da bodo komunisti pov
sod prvi v izvrševanju nalog za izgradnjo soci
alizma. 

Poslali so tudi pozdravno brzojavko Central
nemu Komiteju KPJ , v kateri odločno zavračajo 
trditve Informbiroja o nepravilni^ izvolitvi delega
tov za V. kongres K P J in izjavljajo, da so po svo
bodni izbiri in s tajnim glasovanjem izvolili dele
gate za V. kongres K P J z naročilom, da tolmačijo 
neomajno zaupanje v C K z maršalom Titom na 
čelu. 

Šola bo za dvig strokovnih kadrov ogromnega 
pomena. Iz šole bo železarna zajemala nove stro
kovnjake, bodoče preddelavce, mojstre, asistente 
in obratovodje, ki bodo postopoma zavzemali me
sta starih mojstrov. Mladi strokovni kadri bodo 
v domači železarni, pa tudi v sorodnih tovarnah 
sirom države s pridom uveljavljali nove metode in 
nove načine dela v izrazito metalurški stroki i n 
precizni mehaniki. Najboljši pa bodo po dokon
čani metalurški šoli lahko nadaljevali študij na 
tehniških, srednjih in višjih šolah. 

Nova metalurška industrijska šola po popolnoma 
dograjena in opremljena leta 1950. Delavnice i n 
učilnice bodo v dveh nadstropjih, internat pa bô  
imel štiri nadstropja. Delavnic bo dolga vrsta za 
najrazličnejše stroke, vse pa bodo opremljene z 
najmodernejšimi stroji, tehničnimi napravami in 
učnimi pripomočki. 

III. GORIŠKA MDB N A POTI SKOZI JESENICE 
V četrtek, 5. avgusta so se vračali skozi Jese

nice mladi graditelji ceste »Bratstva in enotno
sti". Trikrat udarna in enkrat pohvaljena m . go
riška mladinska delovna brigada se je vračala na 
svoje domove v sončno Goriško. Ogoreli obrazi 
mladincev in mladink so izražali veselje in zado-
voljnost nad uspehi in delom, ki so ga poklonili 
v čast V. kongresa KPJ . Nove bogate izkušnje hv 
spoznanja bodo prenesli v svoje kraje, mesta i n 
vasi. 

SVEČANA OTVORITEV K U L T U R N O - P R O S V E T -
NE D V O R A N E N A BOHINJSKI BELI 

Prejšnjo nedeljo, 1. avgusta 1.1. so na Bohinjski 
Beli svečano otvorili dvorano za kulturno-pro-
svetno udejstvovanje. Dvorana, ki je zaenkrat le
sena in obmetana, bo vsaj nekaj let služila svo- . 
jemu namenu in Beljani se bodo radi shajali v 
njej. Poleg dvorane delajo še ostali del zadružnega 
doma«: Razveseljivo je dejstvo, da so večino del 
opravili prostovoljno in brezplačno. 

Kot najboljši so se pokazali sledeči prostovoljni 
delavci: Ropret Milan, ki je bil dnevno na gradi-
lišču, je opravil preko 500 prostovoljnih delovnih, 
ur. Lorenci Ferdinand je opravil okoli 500 stro
kovnih in navadnih delovnih ur, nadalje Kunčič 
Franc 500 prostovoljnih ur ter voznika Pretnar 
Alojz in Zupančič po 500 ur. 

Po svečanem govoru, k i ga je imel zastopnik 
Okrajnega ljudskega odbora tov. Kolar Matevž, so 
bile najboljšim prostovoljnim delavcem podeljene 
značke, darila in pohvale. Srebrne značke so pre
jeli Odar Jože, Mlekuš Vlado, Gogala Janko, Z u 
pančič Miha in Bevc Martin. Razdeljenih je bilo 
.še 15 bronastih značk, 20 prostovoljcev pa je bilo 
pohvaljenih. Nagrado je prejel Ropret Miha. Grupa 
SKOJ-a je prejela kot nagrado lepo knjigo „Pot 
nove Jugoslavije", pionirji pa ;,Žgodbe o Leninu". 

Svečane otvoritve so se poleg domačinov, ki so 
prišli polnoštevilno, udeležili tudi mnogi gostje iz 
sosednih krajev, med drugem je sodelovala sindi
kalna godba iz Jesenic. Opazilo pa se je, da orga
nizacija proslave ni bila na taki višini kot bi lahko 
bila. Politični efekt proslave bi bil večji, če bi se 
stvar odvijala brezhibno. 

MLADINSKI A K T I V V K A M N I GORICI SE 
PRIPRAVLJA N A ZDRUŽITEV S SKOJ-EM. 

Med najboljširni nuadinskimi aktivi v jeseni
škem okraju je brez dvoma aktiv LMS v Kamni 
gorici, ki ga vodi skojevska grupa. 

Mladinci v Kamni gorici ne govorijo dosti, am
pak več delajo ter postavljene naloge in obvez
nosti tudi izvršujejo. Vpisu ljudskega posojila so 
se odzvali stoodstotno. Za prostovoljno delo na 
avtostradi »Bratstva in enotnosti" so se javili $!$ 
Skojevci. Sicer se- tega dela niso mogli udeležiti 
vsi prijavljenci, ker so nekateri morali ostati v 
tovarni zaradi izpolnjevanja plana. Neka tovari-
šica je jokala, ker ji je Okrajni odbor L M S po
vedal, da je njena prisotnost na terenu trenutno 
važnejša. Disciplinirana mladinka je pristala na to. 

Ko so študirali program in statut Partije, ki je 
bil sprejet na V. kongresu KPJ , so s posebnim 
veseljem sprejeli načrt o zlitju L M J in SKOJ-a 
v eno organizacijo. Zavedajoč se tega velikega 
dogodka so pospešili delo na vseh področjih. Pred
vsem bodo temeljito preštudirali snov iz V . kon
gresa K P J in temo iz načrta CS L M J . Pripravili 
bodo dve kulturni prireditvi, haed temi eno za 
okrajni mladinski festival. Tudi h gradnji zadruž
nega in dijaškega doma bodo pristopili s pove
čanim poletom. 
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Preberi še to - ne bo ti škodovalo 
POPIS KMETIJSKIH STROJEV IN ORODJA. — 

NADALJNJI K O R A K Z A DVIG KMETIJSTVA 

V času od 1. do 8. avgusta t. 1. je bil po vsej 
državi popis kmetijskih strojev in orodja po sta
nju 1. avgusta 1948. Namen popisa je bil, da se 
točno ugotovi letošnje številčno stanje posameznih 
vrst strojev, orodja in naprav, ki so v našem kme
tijskem gospodarstvu v rabi, zlasti pa zaradi po
treb planskega gospodarstva, preskrbe kmetijstva 
s stroji v svrho izboljšanja storilnosti dela. Ta 
popis bo v svojem zaključku brez dvoma zelo pri
pomogel k dvigu našega kmetijstva, ker bodo po
samezna kmetijska gospodarstva prišla do orodja, 
ki jim ga zdaj primanjkuje. 

Pred pričetkom popisa pri nas so bili na Jese
nicah, v Radovljici in Bohinjski Bistrici kratki 
tečaji za popisovalce. Velika večina krajevnih 
ljudskih odborov je kljub zaposlenosti kmečkega 
prebivalstva (žetev, košnja itd.) popis, ki je pre
cej obširen, v roku izvedla. 

Prvi je izvedel popis K L O Polje v Bohinju, ki 
je bil tudi pri izvedbi prejšnjih popisov (popis 
zemljišč, popis- prebivalstva) vedno med prvimi. 
V tem oziru zasluži K L O Polje vso pohvalo. Tudi 
M L O Radovljica to pot ni hotel zaostati in je kot 
drugi izvedel popis. Sledijo ostali krajevni ljud
ski odbori, ki so pred rokom izvršili svoje dolž
nosti. V K L O Srednja vas v Bohinju je bil popis 
izveden v nedeljo, 8. avgusta, ker ljudi med ted
nom nd. bilo doma zaradi košnje sena po senožetih. 

Edina krajevna ljudska odbora, ki se nista bri
gala niti za organizacijo niti za dzvedbo popisa 
sta Ljubno in Gozd. Ta dva krajevna odbora nista 
poslala nikogar na tečaj za popisovalce in šele na 
večkratne urgence sta se zganila ter poslala po 
enega funkcionarja na okraj, kjer sta se sezna
nila z navodili o popisu. To pa je bilo tudi vse. 
V tednu popisa je kontrola namreč ugotovila, da 
K L O Ljubno in K L O Gozd nista še ničesar ukre-

•nila glede organizacije popisa, niti nista določila 
popisovalcev, medtem ko so bili vsi ostali ljudski 
odbori že pridno na delu. Ker navedena krajevna 
odbora Ljubno in Gozd tudi v drugih ozirih zelo 
malomarno vršita svoje dolžnosti, je treba zadevo 
vsekakor raziskati in krivce poklicati na odgo
vornost. 

O K R A J N A K O N F E R E N C A OF 

Okrajni odbor Osvobodilne fronte na Jesenicah 
sporoča vsem predsednikom in sekretarjem kra
jevnih organizacij OF, da bo v nedeljo, dne 15. 
avgusta 1.1. ob /pol 9. uri dopoldne v Titovem 
domu na Jesenicah konferenca, ki je obvezna za 
vse predsednike in sekretarje krajevnih odborov 
Osvobodilne fronte. 

OOOF Jesenice. 

P O T O V A N J E V POČITNIŠKO KOLONIJO 
N A O T O K K R K 

Upravnik počitniške kolonije na otoku 
Krku, kjer letujejo pionirji iz okrajev Je
senice, Kranj in Tolmin, nam je poslal Čla
nek Gojkoviča Dušana, enega izmed pionir
jev kolonije. V spremnem pismu upravnik 
piše med drugim: »Članek je tak, kot je 
prišel izpod pionirjevega peresa, brez vsake 
poprave. — Imamo se lepo, vreme nam je 
mnogo bolj naklonjeno, kot prvi izmeni itd. 

K o smo v Ljubljani vstopali v rezervirane va
gone, je bila prava dirka. Vsi smo si hoteli pri
boriti sedež pri oknu, da bi imeli lepši razgled. 
Nestrpno smo čakali odhoda vlaka. BiH smo nav
dušeni, ko je krenil. Nekateri so tudi zapeli. Med 
vožnjo smo se razgovarjali, peli, nekateri pa so 
gledali skozi okno lepo pokrajino, k i je/ drvela 
mimo nas. 

V Postojni so priklopili električno lokomotivo. 
Večina jo je prvič videla in so bili zanjo brez
mejno navdušeni. Vlak je drvel preko kraških 
planjav. Vsepovsod smo videli samo sivo skalovje. 
Šele sedaj smo spoznali, kako težko življenje ima
jo Kraševci. Obdelujejo vsako ped zemlje, ki jo 
ogradijo, da jo ne odnese divja kraška burja in 
nalivi. 

M i z u Opatije smo zagledali morje. Vsi smo sko
čili k oknom, vsak bi ga rad prvi videl. Mnogi 
so videli morje prvič v življenju. Pred nami se je 
razprostrlai nepregledna siva planjava. Na njej 
je plavalo nešteto malih belih pikic. To so bile 
jadrnice. T u pa tam se je pokazala kaka siva lisa, 
ki je zginjala v daljavi. To so bili parniki. 

M L A D I N A JESENIŠKEGA O K R A J A SE PRI
P R A V L J A N A SVOJ FESTIVAL 

Dne 12. septembra letos bo na Jesenicah kul
turni festival ljudske mladine našega okraja. Na 
tem festivalu bo prikazano delo učencev v gospo
darstvu, mladinska knjiga, časopisi, brošure, re
vije, sploh ves razpoložljivi mladinski tisk, ki je 
izšel pred vojno in po vojni do danes. Priprav
ljajo tudi razne kulturno-prosvetne prireditve. 

D a bo festival prikazal resnično in pravo sliko 
dela naše mladine, je potrebno, da "mladinski ak
tivi že sedaj pričnejo z zbiranjem potrebnega ma
teriala, katerega naj pravočasno pošljejo okraj
nemu odboru LMS. 

USLUŽBENCI INDUSTRIJSKEGA MAGACINA 
N A »UDARNIŠKEM D E L U " 

Železarna Jesenice ima med drugim tudi na 
Srednjem vrhu svojo ekonomijo. Treba je bilo 
pokositi otavo in deteljo. Zaradi tega so se neka
teri uslužbenci industrijskega magacina odločili, 
da bodo to izvršili s prostovoljnim udarniškim de
lom. Javilo se je 60 prostovoljcev. Vse prav in 
lepo. Sicer bi jih zadostovalo 20 — ali v Srednji 
vrh (!) jih je odšlo 60. Zelo lepo. 

S kosami in grabljami so odrinili na pot. S se
boj so vzeli 50 litrov vina in hleb sira. Uboga 
otava in detelja! Padala boš kot turške glave v 
starih časih. A l i — zgodilo se je drugače. V boju 
z deteljo se je polomilo precej kosišč, le redki bo
jevniki so se junaško bojevali in — zmagali. 
Zmaga pa je bila precej draga. Stroški »bojne 
oprane" so znašali okrog 7.000 din, ekonomija pa 
je priznala samo okrog 5.000 din »reparacij". Zgu-
ba bojnega pohoda znaša tedaj »samo" okrog 2.000 
dinarjev. Kdor ni bojevnik (za socializem!), naj 
drugič raje ostane doma. Vsa čast pa tistim, ki 
so pošteno delali. 

OB USTANOVITVI DRUŠTVA UPOKOJENCEV 
N A JESENICAH 

Stara Jugoslavija za probleme upokojencev vseh 
vrst ni imela dosti smisla in srca. Za uveljavlja
nje najosnovnejših pravic so se upokojenci zdru
ževali v raznih društvih, državnih in privatnih. 
Ta društva pa prav zaradi razcepljenosti niso 
nudila upokojencem dosti koristi. Po osvoboditvi 
so se med drugim tudi upokojenci znašli v zares 
težkem položaju. Dediščina stare in izkoriščeval-
ske Jugoslavije je tudi v tem oziru pokazala svoj 
surov obraz. Na razvalirfah porušene in uposto-
šene države se je začelo ustvarjati novo življenje. 
Kljub ogromnim naporom delovnega ljudstva se 
upokojencem v prvih povojnih letih ni moglo nu
diti vse tisto, kar jim pripada. Uvidevni upoko-

VLak je prihrumel na Reko, kjer smo izstopili 
ter tekli proti izhodu. Vsak je hotel biti prvi na 
parniku, čeprav nismo vedeli, kje je zasidran. 
Končno so nas vodiči spravili v red. Počasi smo 
prišli v reško luko. Tam smo videli nepregledno 
množico parnikov, jadrnic in nekaj f žerjavov. 
Vkrcali smo se na parnik »Perast", s katerega 
smo opazovali velik tovorni parnik »Bosna". Ne
kateri so videli tudi parnik »Radnik". 

Po kratkem čakanju smo zapluli proti otoku 
Krku. Vožnja s parnikom je bila zelo zanimiva. 
Za nami je letalo nešteto galebov, k i so lovih 
ribe ter plavali po morju. 

Na ladji sem se seznanil s kapitanom ladje, ki 
mi je povedal veliko zanimivega. 

Prva postaja je bila Omišalj. To je staro mesto, 
zgrajeno na nekem gričku. Pozneje smo zvedeli 
na zgodovinskem krožku, da je Omišalj najsta
rejše mesto otoka Krka. Se nejgitj postaj in že smo 
bili v Malinski, kjer smo, se izkrcali. Nekateri so 
pokušali morsko vodo, da se prepričajo, če je res 
slana. Opazovaji smo te neverneže in se smejali 
njihovim skremženim obrazom. 

Iz Malinske smo nadaljevali pot z avtomobilom. 
Ker pa je nagajal motor, smo prispeli v Krk šele 
pozno v noč. Vsi smo bili veseli, da smo končno 
prispeli «na cilj. Kuharice so nam" pripravile dobro 
večerjo. Po večerji smo šli zadovoljni spat. 

Gojkovi^ Dušan, VII. četa, 
Slovenska počitniška kolonija 

na Krku 

(Op. uredništva: Članek je objavljen z malen
kostnimi slovničnimi popravki.) 

jenci so to upoštevali in v kolikor so bili spo
sobni, so ponovno prijeli a delo. 

V novi državi pa se stanje upokojencev z dneva 
v dan zboljšuje. Zaradi tega upokojenci pozdrav
ljajo prihod socializma. Odklanjajo miselnost ne
katerih, češ da so zakrknjeni starokopitneži in da 
se niso sposobni vživeti v nove razmere. Da temu 
ni tako, so zelo lepo pokazali na svojem ustanov
nem občnem zboru v nedeljo, 8. avgusta na Jese
nicah, kjer se je zbralo preko 300 upokojencev 
vseh vrst. 

Z največjim zanimanjem so 60, 70, 80 in več
letni starčki in starke poslušali poročila priprav
ljalnega odbora, zlasti pa poročilo tov. BSdovca, 
upokojenega okrožnega sodnika in pravnega refe
renta Izvršnega odbora Društva upokojencev Slo
venije. Ta je med drugim omenil, da je v Slove
niji okrog 30 do 35:000 upokojencev. Pripravlja 
se sprememba zakona o socialnem zavarovanju, s 
katerim se bodo popravile krivice, ki so se dozdaj 
godile upokojencem, katere krivice v glavnem iz
hajajo še iz stare Jugoslavije. V ta namen je Cen
tralni odbor poslal na merodajna mesta tudi po
sebno resolucijo, v kateri upokojenci izražajo po
polno zaupanje v novi družbeni red, ki bo pra
vično razdelil vse dobrine naše zemlje. 

Društva upokojencev bodo v kratkem ustanov
ljena tudi v drugih večjih krajih jeseniškega 
okraja. 

DOPISNIKOM IN B R A L C E M »JESENIŠKEGA 
K O V I N A R J A " 

Uredništvo našega lista prejema razne dopise 
osebnega značaja, kateri dopisi odkrivajo gotove 
napake v trgovini, bodisi v zadružnem ali držav
nem sektorju. Tako smo prejeli te dni dopis iz 
Begunj, v katerem je rečeno, da uslužbenci tam
kajšnje Naproze z nekaterimi člani in nečlani po
stopajo zelo netovariško in nevljudno, - medtem 
ko s svojimi prijatelji in takozvanimi ,,boljšimi 
ljudmi" občujejo zelo prijazno. Ker je takih pri
merov v našem okraju še več, ne bomo o tem 
razpravljali na široko. Povdarjamo pa tole: 

Naloga zadružnikov, odnosno članov potrošniš
kih zadrug je, da stalno kontrolirajo take stvari, 
da na svojih masovnih sestankih o tem govorijo 
in si povedo iz oči v oči, kaj ni prav v zadrugi 
ali Naprozi. Le na ta način bomo uspešno odprav
ljali napake. Seveda je pri tem paziti, da se se
stanki ne bodo izrodili v navadne osebne prepire, 
kot se je to marsikje dogajalo precej časa po voj
ni. Če se je na takih sestankih posrečilo zboljšatl 
poslovanje, nam poročajte, kako ste prišli do 
zboljšanja, da bi mogli s^tovati še drugim za
drugam ah podjetjem. S takim sodelovanjem bo
mo največ koristili skupnosti. Uredništvo. 

»DOM K O V I N A R J E V " V CRIKVENICI — 
S T A L N O Z A S E D E N 

O veliki pridobitvi kovinarjev jeseniške železar
ne, to je o njihovem sindikalnem domu v Cri -
kvenici v Hrvatskem Primorju, smo v našem listu 
že večkrat pisali. Te dni smo ponovno prejeli 
pismo od tov. Mehmedinovič Pašana, ki se ne 
more prehvaliti o prijetnem bivanju na počitni
cah v Crikvenici in o odlični postrežbi v domu 
kovinarjev. Med dragim piše: 

Dne 23. julija nas je 15 članov sindikata prišlo 
na oddih v zgoraj omenjeni dom. Hrano imamo 
petkrat na dan. Pri vsaki jedi upravnik doma 
tov. Marasovič Marijan poedince sprašuje, če je 
hrana okusna in zadostna. V domu vlada največje 
tovariško sožitje. Na razpolago imamo razne ča
sopise, knjige in šah. Po kopanju navadno čitamo 
in se razgovarjamo o domačih in tujih problemih. 
Imamo tudi radio, ki nas stalno zabava. 

V tem času nas je obiskal tudi predsednik sin
dikalne podružnice kovinarjev tovariš Mandeljc 
Lovro ter sekretar tovarniškega komiteja tovariš 
Mendiževec Anton. Oba predstavnika kovinarjev 
sta se tovariško zanimala za vsakega posebej. 
Razveselilo nas je, da se naši funkcionarji tako 
zanimajo za člane sindikata. Zato se v imenu 15 
članov vsem najlepše zahvaljujemo in obljublja
mo, da te ljubezni ne bomo nikdar pozabili. Se 
bolj požrtvovalno bomo delali v tovarni, čuvali 
bomo ljudsko imovino in presegali bomo delovne 
norme za čimprejšnjo izvedbo petletnega plana. 

Mehmedovič Pašan, Radovljica. 
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Dopisi 
S L A B O SINDIKALNO D E L O N E K A T E R I H OD

BOROV IN PODODBOROV PODRUŽNICE 
N A B L E D U 

Nekateri odbori sindikalnih podružnic na Bledu 
ne polagajo dovolj pažnje osnovnim vprašanjem 
sindikalnega gibanja. 

Prvo, kar pada v oči, je dejstvo, da je na Bledu 
in okolici še mnogo gozdnih in cestnih delavcev, 
ki še niso člani sindikalnih organizacij, to pa za
radi te§a, ker jim do danes še nihče ni pojasnil 
prednosti organiziranosti kot na primer popust na 
železnici pri letnem dopustu itd. Še manj pa so 
seveda, ti delavci seznanjeni o velikem političnem 
pomenu organizacije. . 

Od 1300 članov sindikata, ki spadajo pod KSS 
Bled, je naročnikov na ;,Delavsko Enotnost" samo 
12 članov, kar pomeni, da niti 1% ne čita glasila 
delavskega razreda. Velika napaka nekaterih od
borov sindikalnih podružnic je tudi v tem, da se 
seje neredno ali pa sploh ne vršijo, ampak se je 
udomačila praksa, da se od slučaja do slučaja 
sklicujejo izredne seje, katerih se zaradi nedisci
pliniranosti ne udeležuje niti polovica članstva. 
Take, na brzo roko sklicane seje, ne dosežejo svo
jega cilja, članstvo se diskusije ne udeležuje in 
večina komaj čaka zaključka seje ali sestanka. Na 
ta način ostanejo nerešena mnoga vprašanja, ki 
bi utrdila moč sindikalne podružnice. V ilustracijo 
nezdravega stanja navajamo sledeči primer: 

Že aprila 1.1. je bilo na neki izredni seji neke 
podružnice sklenjeno, da se bo pristopilo k imeno
vanju vodje posameznih delovnih skupin, ki bi 
zaradi oddaljenosti posameznih članov skrbeli za 
reševanje vseh problemov svoje skupine kot na 
primer za preskrbo tekstila, ubutve, prehrane in 
slično. Preteklo pa je že več mesecev, vendar se 
ta sklep do danes še ni uresničil in bo najbrže še 
dolgo ostalo vse samo pri sklepu. 

Kot že rečeno, je glede političnega dviganja 
članstva, stanje še slabše. Krivdo za to nosijo ne
kateri funkcionarji posameznih podružnic. T i po
verjene jim dolžnosti vršijo zelo malomarno. Med
sebojna tekmovanja delavcev po skupinah marsi
kje niso uvedena, neznano je nagrajevanje naj
boljših borcev za izgradnjo socializma. 

V tem sestavku so označene najbolj vidne na
pake in pomanjkljivosti večine sindikalnih po
družnic, ki spadajo v območje Kss-a na Bledu. Za 
zboljšanje dela; 'odborov je potrebno, da pridejo na 
odgovorna mesta ljudje, ki se zanimajo za sindi
kalno delo, ki ne bodo samo v besedi, ampak tudi 
praktično izvrševali direktive višjih sindikalnih 
forumov. 

POJASNILO 

»Kako je z dobavo že plačanega premoga" 
V našem listu z dne 7. avgusta 1.1. smo na 

četrti strani pod »Dopisi" v drugem odstavku ob
javili, da je že lansko jesen tov. Robič iz Žirov
nice pobiral denar za premog, katerega pa neka
teri naročniki do danes še niso prejeli. Tov. Robič 
Janez se je vsled tega zglasil v našem uredništvu 
in pokazal potrdila, da je on ves pobrani denar 
tako za premog kot za drva, takoj oddal ekono-
matu Železarne Jesenice, vsled iesar njega ne za
dene nobena krivda, da naročniki niso prejeli pre
moga odnosno drv. To pojasnilo rade volje objav
ljamo, da se ne bi morda tov. Robiču Janezu pod
tikala nepoštenost. 

OPOZORILO D E L O D A J A L C E M 

Opozarjamo vse delodajalce, da morajo vse od
ločbe, ki jih izda inšpekcija za delo pri OLO Je
senice posameznim uprkvam podjetij ali privatnim 
obrtnikom, glede varnosti in izpolnjevanja pred
pisov o zaščiti dela ter ureditvi delovnih prilik, 
najkasneje do določenega roka rešiti oz. izvršiti. 

O izvršitvi je takoj poročati odseku za delo — 
OLO Jesenice. V primeru, da je kaka * stvar ne
izvedljiva, naj delodajalec odn. uprava podjetja 
pravočasno zaprosi za podaljšanje roka z obrazlo
žitvijo, iz katerih razlogov zahtevanega v roku ni 
možno izvršili. 

Inšpekcija dela pri OLO Jesenice opozarja de
lodajalce, da bo dosledno zahtevala izpolnjevanje 
odločb v določenih rokih, odnosno poročila o iz
vršitvi posameznih točk odločbe. V nasprotnem 
primeru bodo kršitelji kaznovani (13 čl. toč 5 za
kona o del. inspek.). 

Poverjeništvo za delo 
OLO Jesenice 

Proti ostankom kapital ist ične družbe 
Ljudska tehnika 

NEPRAVILNOSTI V D E L U A V T O - M O T O 
DRUŠTVA N A JESENICAH 

Avtomobilizem in motociklizem ima v novi Ju
goslaviji drugačne naloge in drugačne cilje, kot 
avtomotociklizem v stari Jugoslaviji V predapril-
ski Jugoslaviji je bil avtomotociklizem šport pri-
viligirancev, ki je bil zgolj samo šport in zabava. 

Danes pa ne služi avtomotociklizem samo šport" 
nim namenom in užitkom, temveč ima nalogo 
vzgajati mlade kadre, prenesti in^torizacijo na 
našo tehnično zaostalo vas, skratka napraviti avto
motociklizem dostopen najširšim ljudskim množi
cam, predvsem pa naši mladini, da se ta usposobi 
v dobre motocikliste in avtomobiliste, da pridobi 
teoretičnega in praktičnega znanja, ki ga bo iz
koristila v službi naroda naše JA. Avtomobilska 
motociklistična organizacija se razvija in deluje 
v okviru Ljudske tehnika i n ima vse možnosti, 
da te velike naloge izvede. Sirom vse Slovenije 
imamo avto-moto tečaje, kjer se vzgaja mladina 
tehnično in politično v duhu visokega patriotizma, 
predanosti domovini in ljubezni do naše slavne 
Armije. Boreč se s težavami, na katere nalete naše 
organizacije pri vodstvu tečajev in izvajanju svo
jih letnih planov, kažejo mnoge pravilna razume
vanje do nalog današnje motorizacije v naši novi 
domovini. 

Ce pa pogledamo avto-moto društvo Jesenice, 
pa bomo lahko kaj hitro dognali, da dela to dru
štvo še vedno v starem predaprilskem duhu, in 
da so mu bile tako velike naloge, kot vzgoja mla
dega pokolenja, deveta skrb. 

Delo društva kot celote in uprave ni bilo v 
skladu s statutom avto-moto zveze, niti ne s skle
pi zvezne skupščine. Poleg te osnovne napake pa 
je še cela vrsta drugih. Tako društvo ni izvajalo 
svojega letnega plana, ki bi mu moral služiti kot 
osnova vsega dela. Tečajnika ni izvežbalo v tem 
letu niti enega, da so pa to napako prikrili, so 
v poročilih navajali tečajnike, ki so že lansko leto 
dovršili teoretične tečaje. Društvo je imelo več 
društvenih vozil, ki so bila sicer za popraviti in 
bi morala služiti praktičnim vožnjam tečajnikov, 
vendar ni pristopilo h kompletiranju teh iz vseh 
mogočih vzrokov, medtem pa je v istem času 
kompletiralo 30 članov društva svoja privatna 
vozila. Društveni avto so celo demolirali, gume pa 
oddali v uporabo nekemu privatniku, češ da za 
šolo niso dobre. Uprava društva je dajala privat
nikom potrdila, da so ti lahko v železarni dvignili 
cele motorje in posamezne dele. 

Kako skrajno neresno in apolitično so delali v 
avto-moto društvu na Jesenicah je dovolj kričeč 
primer tekmovanja pred V. Kongresom KPJ . 
Društvo in uprava šta sprejeli obveznosti v tek
movanju za počastitev V. kongresa KPJ , tako kot 
vse organizacije in vsi delovni kolektivi. Toda, 
medtem ko so bili vsi delovni kolektivi, ko je vse 
delovno ljudstvo podvojilo svoje napore, da ob
veznosti V . kongresu K P J častno izvrše, je ostalo 
Jeseniško avto-moto društvo samo pri besedah in 
obvezah, kar je najbolj sramotno. Od 54 tečajni
kov iz lanskega leta je položilo praktične izpite 
samo 15 tečajnikov. Bencin pa, ki je bil namenjen 
za Šolo, so člani društva porabili za zabavne vož
nje. Čim pa je bil bencin ukinjen, so prenehali 
še s tistim malim delom, kar ga je bilo. 

Mnoge od navedenih napak so tako očitne, da 
bi jih moral vsak človek videti. Vendar uprava 
društva tega ni videla — bolje rečeno, marsičesa 
ni hotela videti in je prva kriva in odgovorna za 
vse napake. Prav tako pa leži krivda na ostalem 
članstvu društva. 

Vsled teh napak, ki so namerne in neopravič
ljive, in na katere je Republiški odbor za avto
mobilizem in motociklizem društvo neštetokrat 
opozoril, je omenjeni odbor razpustil avto-moto 
društvo na Jesenicah. Smatramo, da imajo Jese
nice vse pogoje in da lahko na Jesenicah uspeva 
dobro društvo, ki bo kos vsem nalogam, ki bo 
vzgajalo mlade kadre, in ki bo resnično prispevalo 
v sklopu celotne Ljudske tehnike svoj delež v 
izgradnji socializma v naši deželi. 

Jasno in glasno pa povemo vsem, ki še mislijo 
tako kot motociklisti razpuščenega Jeseniškega 
društva, da Ljudska tehnika ni zatočišče špeku
lantov, marveč organizacija poštenih državljanov 
s svetlimi cilji. 

Špolar Ivan 

IZLOČIMO T A T O V E IZ POŠTENIH DELOVNIH 
VRST 

Budnost delovnega ljudstva je potrebna na vsa
kem koraku in v vseh ozkih. V naše poštene de
lovne kolektive so se vrinili nekateri ničvredni 
ljudje, ki odnašajo in kradejo skupno in privatno 
lastnino, segajo v žepe in predale ter si na zlo
činski način prisvajajo tuje imetje. 

Tako je nek delovodja v jeseniški železarni 
spravil ves svoj mesečni zaslužek v suknjič, ki je 
bil obešen v njegovi pisarni. Ko je pozneje hotel 
denar prešteti, denarja ni bilo. Tov. Lojze Mrak, 
tehnik iz energijskega oddelka, je na poti med 
glavno pisarno in glavnim vhodom zgubil listnico, 
v kateri je bilo več legitimacij in 4.300 din go
tovine. Kljub temu, da so bile legitimacije oprem
ljene s fotografijami, navedbo poklica in stano
vanja — se do danes najditelj ni javil. Podobno 
se je zgodilo tov. Sušnik Matiju iz personalnega 
oddelka. Tudi ta je pred tedni zgubil v železarni 
usnjeno listnico z raznimi legitimacijami in večjo 
vsoto denarja. Pošten najditelj bi iz priloženih 
dokumentov prav lahko vrnil zgubljeno, pa tega 
ni storil, ker je predmete pobral nepošten in nič
vreden človek, ki se je polakomrril denarja. 

Tudi pri Gradisu v Mostah so v zadnjem času 
ugotovili tatvine raznih predmetov kot odeje, 
strelivo za miniranje skal in različno orodje v 
vrednosti več tisoč dinarjev. Vsled budnosti pa so 
tatovom prišli na sled, tako da je bila škoda po
vrnjena. 

OBSOJENI GESTAPOVSKI AGENTI 

Pred okrožnim sodiščem v Ljubljani je bila v 
ponedeljek in torek razprava proti, gestapovskim 
agentom, ki so med vojno izdajali nacističnemu 
okupatorju pristaše narodnoosvobodilnega giba
nja in tudi v taborišču v Dachau-u vohunili v ge-
stapovski službi med internirancL 

Obsojeni so bili: 
Andrej Bohinc na smrt z ustrelitvijo, zaplembo 

celotnega premoženja in izgubo državljanskih pra-' 
vic; 

Vlastimir Kopač na) smrt z ustrelitvijo, zaplem
bo celotnega premoženja in izgubo državljanskih 
pravic; 

dr. Roman Vidmar na smrt z ustrelitvijo, za
plembo celotnega premoženja in izgubo državljan
skih pravic; 

Viljem Brezar na 16 let odvzema prostosti s 
prisilnim delom in izgubo političnih pravic za 
5 let. 

Z A ZBOLJŠANJE PRESKRBE 
S TOBAČNIMI IZDELKI 

V zadnjem času se na Jesenicah ponovno po
javljajo dolge vrste pred trafikami. Tudi v neka
terih krajih na podeželju večkrat zmanjka tobač
nih izdelkov. Med kadilci se je rodila bojazen, da 
tobaka primanjkuje, odnosno, da ga bo sploh 
zmanjkalo. Ta bojazen pa je popolnoma odveč, ker 
je kontingenta za jeseniški okraj dovolj na raz
polago, treba je le odpraviti napake in nedostatke, 
ki se pri prodaji tobaka pojavljajo. 

Te napake so v glavnem v tem, da nekateri 
trafikanti prodajajo tobačne izdelke kar v svojih 
stanovanjih in sicer v večjih količinah svojim pri
jateljem in znancem. Na ta način jim omogočajo 
pošiljanje odnosno izvažanje tobačnih izdelkov v 
druge okraje. Na drugi strani pa povzroča neza
dovoljstvo tudi nediscipliniranost gotovih kadilcev 
samih. T i kupujejo tobačne izdelke v kantinah 
podjetij, kjer so zaposleni; v prostem času pa ho
dijo od trafike do trafike in se postavljajo v vrsto, 
dokler ni zadnja cigareta dnevnega kontingenta 
razprodana. Pri tem pa je še ugotoviti, da je v vr
stah pred trafikami opaziti želo veliko otrok, ki 
se po enkratnem nakupu ponovno uvrstijo kot 
zadnji. Vse navedeno povzroča, da samci in kadilci, 
ki so na ta ali oni način dnevno zaposleni, da ri&* 
nični ustvarjalci petletnega plana, ne pridejo do 
pripadajočih količin. 

Pri odstranjevanju teh napak moramo sodelo
vati vsi. Poslovanju trafikantov moramo posvetiti 
več pozornosti in razkrinkati vse tiste, ki na škodo 
skupnosti izvažajo tobačne izdelke v druge okraje 
v svrho prekupčevanja. 

Naslov uredništva in uprave: Jesenice, Titov dom 
(I. nadstropje, soba štev. 12). — Izhaja vsako soboto. 
Odgovorni urednik: Gasar Verko, Jesenice. — Telefon 
uredništva in uprave: 249, — Štev. ček. rač. 606-90603-0 

Tisk Gorenjske tiskarne v Kranju. GT 2121 


